

មតិចំណាប់អារម្មណ៍

លោក សយ សុភា, និពន្ធនាយក កាសែតដើមអម្ពិល នៃមជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មានដើមអម្ពិល។

*សូមគោរព ឯកឧត្តម លោកជំទាវ អស់លោក លោកស្រី អ្នកនាងកញ្ញា និងសហវិភាគ
ព័ត៌មាន មកពីប្រទេសជាសមាជិក មេគង្គ ឡានឆាង ជាគោរព និងជាទីរាប់អាន!*

ថ្ងៃនេះ ជាថ្ងៃដ៏មហោឡារីក និងជាកិត្តិយសដ៏ធំធេងមួយ សម្រាប់អ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា ក៏ដូចជារូបខ្ញុំផ្ទាល់ ដែលត្រូវបានផ្តល់កិត្តិយស អនុញ្ញាតិ ឲ្យមកចូលរួម នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ សារព័ត៌មាន **មេគង្គ-ឡានឆាង ២០១៨** ដែលសហការរៀបចំ ជាម្ចាស់ផ្ទះ ដោយក្រសួងយោសនាការ វប្បធម៌ និងទេសចរណ៍ នៃសាធារណៈរដ្ឋ ប្រជាមានិត ប្រជាធិបតេយ្យ ឡាវ (Laos PDR) និងកាសែត People's Daily នៃប្រទេសចិន ក្រោម ប្រធានបទ “កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ នៅសហគមន៍**មេគង្គ-ឡានឆាង** ដើម្បីអនាគត ដ៏ត្រចះ ត្រចង់”។ ខ្ញុំសម្តែងនូវការគាំទ្រ ចំពោះប្រធានបទ ដ៏មានអត្ថន័យ នាពេលនេះ។

តំបន់**មេគង្គ-ឡានឆាង** គឺជាតំបន់មួយ ក្នុងចំណោមតំបន់ ដែលមានសក្តានុពលអភិវឌ្ឍន៍ ដ៏អស្ចារ្យមួយ នៅក្នុងទ្វីបអាស៊ី។ **មេគង្គ និងឡានឆាង** គ្រាន់តែឈ្មោះខុសគ្នា ប៉ុន្តែ មាន អត្ថន័យដូចគ្នា គឺជាឈ្មោះ ទន្លេ ដែលជាទន្លេមួយដ៏មានសារៈសំខាន់ ហូរកាត់ពី ប្រទេស ចិន មកដល់ជ្រោយឥណ្ឌូចិន។

ដោយមានប្រភព មកពីតំបន់**ខ្ពង់រាប ជឹងហៃ-ទីបេ** នៃប្រទេសចិន ទន្លេនេះ មានប្រភព មក ពីតំបន់ **Yushu** នៃខេត្តជឹងហៃ។ ទន្លេនេះ ត្រូវបានគេប្រសិទ្ធិនាមថា **ទន្លេឡានឆាង** នៅក្នុង ប្រទេសចិន ខណៈវាបានហូរចុះមកក្រោម បន្ទាប់ពីហូរកាត់ខេត្តយូណាន វាក៏ត្រូវបានហៅ ឈ្មោះថា **ទន្លេមេគង្គ** ដោយហូរកាត់ប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា ឡាវ ថៃ ឡង់ដ៍ កម្ពុជា និងវៀតណាម មានប្រវែងជាង**៤៨៨០ គីឡូម៉ែត្រ** គ្របដណ្តប់លើផ្ទៃដីប្រមាណ **៧៩៥.០០០ គីឡូម៉ែត្រ ក្រឡា** និងបានចិញ្ចឹមមនុស្ស សរុបរហូតដល់ទៅ **៣២៦លាននាក់**។

ប្រទេសទាំង៥ នៅតាមទន្លេមេគង្គនេះ មានប្រជាជនសរុប ប្រមាណ **២៣០លាននាក់** និង មានផលិតផលក្នុងស្រុកសរុប (GDP) ជាង**៦០០ពាន់លានដុល្លារអាមេរិក** និងមានកំណើន ជាមធ្យម **៧ភាគរយ ក្នុង១ឆ្នាំ**។

ដោយភ្ជាប់ដោយភ្នំនិងទន្លេ ប្រទេសចំនួន៦ នៅ LMC មានភាពស្រដៀងគ្នា ខាងវប្បធម៌ ហើយរីករាយ នឹងភាពជាអ្នកជិតខាង ដ៏ល្អ ប្រពៃណី និងមិត្តភាព ព្រមទាំងចែករំលែកនូវ ផលប្រយោជន៍ផ្នែកសន្តិសុខ និងការអភិវឌ្ឍន៍ យ៉ាងជិតស្និទ្ធ។ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ **មេគង្គ-ឡានឆាង** (សាធារណរដ្ឋប្រជាមានិតចិន) ត្រូវបានបង្កើតឡើង ចាប់តាំងពីខែវិច្ឆិកាឆ្នាំ ២០១៥ ក្នុងគោលបំណង ដើម្បីលើកកម្ពស់ការអភិវឌ្ឍសង្គម និងសេដ្ឋកិច្ច នៅក្នុងអនុ តំបន់ទន្លេមេគង្គ ដោយកាត់បន្ថយគម្លាតនៃការអភិវឌ្ឍន៍ និងជំរុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ គ្រប់ជ្រុងជ្រោយ រវាងអាស៊ាននិងចិន។

កិច្ចសហប្រតិបត្តិការនេះ ផ្ដោតលើ កត្តាចំបង ៣ (នយោបាយ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ សុវត្ថិភាព, សេដ្ឋកិច្ច និងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយនិរន្តរភាពនិងសង្គម, វប្បធម៌ និងការផ្លាស់ ប្តូរ ប្រជាជន និង ប្រជាជន) និងវិស័យអាទិភាពសំខាន់ៗ, ការតភ្ជាប់, សមត្ថភាពផលិតកម្ម, កិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ចឆ្លងកាត់ព្រំដែន, ធនធានទឹកនិងវិស័យកសិកម្ម និងកាត់ បន្ថយភាពក្រីក្រ។ មូលនិធិពិសេស កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ ពិសេស **មេគង្គ -ឡានឆាង** ត្រូវ បានបង្កើតឡើង និងបានចាប់ផ្តើម ដើម្បីគាំទ្រដល់គម្រោងខ្នាតតូច និងមធ្យម ពីបណ្តា ប្រទេស **មេគង្គ-ឡានឆាង** ។

នៅឆ្នាំ២០១៧ បណ្តាប្រទេសជាសមាជិកនៃ **មេគង្គ-ឡានឆាង** បានបង្កើតអង្គការជាតិ / លេខាធិការ សម្របសម្រួលជាតិ របស់ពួកគេ នៅក្នុងក្រសួងការបរទេស ដើម្បីពង្រឹង បន្ថែម នូវការសម្របសម្រួល ឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើង រវាងក្រសួង / ស្ថាប័ន និងប្រសិទ្ធភាព នៃការតាមដាន លើការអនុវត្តគម្រោង។ យន្តការពង្រឹងនិងអនុវត្តកិច្ច សហប្រតិបត្តិការមេ គង្គ -ឡានឆាង រួមមានកិច្ចប្រជុំថ្នាក់ដឹកនាំ, កិច្ចប្រជុំរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស, កិច្ចប្រជុំមន្ត្រីជាន់ ខ្ពស់, កិច្ចប្រជុំក្រុមការងារការទូត, និងក្រុមការងាររួមគ្នា នៃវិស័យអាទិភាពសំខាន់ៗនៃ **មេ គង្គ-ឡានឆាង**។

អស់លោក លោកស្រី អ្នកនាងកញ្ញា ជាទីរាប់អាន!

កំណើនប្រជាជនកម្ពុជា មានរហូតដល់ ១៦ លាននាក់។ បើទោះបីជាមានចំនួនប្រជាជន កើនឡើង ក៏ដោយ ក៏អ្នកអានសារព័ត៌មានរបស់យើង ត្រូវបានគេវាយតម្លៃថា នៅមាន កម្រិតទាបជាង ប្រទេសជិតខាងរបស់យើង។ ប្រទេសកម្ពុជា មានប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយជា ច្រើនប្រភេទ ដូចជាទូរទស្សន៍ វិទ្យុ កាសែតប្រពៃណី និងទស្សនាវដ្តី (ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ

បោះពុម្ព) ។ ពួកគេកំពុងព្យាយាម ដើម្បីរួចផុតពីបញ្ហាហិរញ្ញវត្ថុ ជាមួយនឹងទីផ្សារពាណិជ្ជកម្ម ដ៏តូចមួយ ប្រៀបធៀបទៅនឹងប្រទេសជិតខាងរបស់យើង ដែលមានទីផ្សារដ៏ធំ។ លើសពីនេះ ទៅទៀតពួកគេ ក៏កំពុងប្រឈមនឹងប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គមផងដែរ។ និន្នាការ ថ្មីនៃបណ្តាញសង្គមនេះ មានការសង្ស័យថា ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយតាមបែបប្រពៃណី ហាក់ដូចជាត្រូវបានគេបដិសេធ។ បណ្តាញផ្សព្វផ្សាយ មួយចំនួនរបស់ប្រទេសកម្ពុជា កំពុងធ្វើការ ផ្លាស់ប្តូរពីប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ តាមបែបប្រពៃណី ទៅជា ឌីជីថល ដើម្បីធានាដល់ដំណើរការ អាជីវកម្មរបស់ពួកគេ។

អស់លោក លោកស្រី អ្នកនាងកញ្ញា ជាទីរាប់អាន!

មជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មាន ដើមអម្ពិល ត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅថ្ងៃទី ១៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០៦ ជាមួយ នឹងបុគ្គលិក ១០នាក់ប៉ុណ្ណោះ។ យើងចាប់ផ្តើមមជ្ឈមណ្ឌលរបស់យើង ដោយចេញ ផ្សាយ កាសែតប្រចាំសប្តាហ៍, ២ឆ្នាំក្រោយមក គឺនៅឆ្នាំ២០០៨ យើងក៏បានសហការ វិនិយោគ ជាមួយ ក្រុមហ៊ុនក្នុងស្រុក ដោយមានបុគ្គលិករហូតដល់ ៦០នាក់ ជាមួយនិងផលិតផល សំខាន់ ៤ គឺ វេបសាយ, កាសែតប្រចាំសប្តាហ៍, វិទ្យុ, និងទស្សនាវដ្តី។ យើងគឺជា មជ្ឈមណ្ឌល ផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មាន ដ៏ជោគជ័យមួយក្នុងប្រទេស។

បន្ទាប់ពីមាន ការសហការវិនិយោគមក **ដើមអម្ពិល** បានក្លាយទៅជា គេហទំព័រព័ត៌មាន ទាន់ហេតុការណ៍ ដ៏ជោគជ័យបំផុត និងដើរតួនាទី យ៉ាងសំខាន់ នៃការវិវឌ្ឍប្រព័ន្ធ ផ្សព្វផ្សាយ នៅក្នុងប្រទេស។ យើងមានមោទនភាព ចំពោះរឿងនេះ ហើយយើង ក៏អាច ទទួលស្គាល់ខ្លួនឯង ថា ជាមជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មាន ដែលបញ្ចប់យុគសម័យ ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ បែបប្រពៃណី មកសម័យ ទំនើប។

បច្ចុប្បន្ន **មជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មាន ដើមអម្ពិល** ដើរតួនាទី យ៉ាងសកម្មបំផុត និងទទួលបានភាព ជោគជ័យលើ គេហទំព័រ កម្មវិធីព័ត៌មាន ក្នុងទូរស័ព្ទដៃ បណ្តាញសង្គម និងវិទ្យុ។ គេហទំព័រ គឺជាផ្នែក ដ៏សំខាន់បំផុត សម្រាប់ មជ្ឈមណ្ឌលរបស់យើង។ គេហទំព័រ ដើម អម្ពិល <https://www.dap-news.com> និងកម្មវិធីព័ត៌មាន ក្នុងទូរស័ព្ទដៃ ដើមអម្ពិល បានផលិត ព័ត៌មាន ពី ១៥០ ទៅ ២០០រឿងក្នុងមួយថ្ងៃ (ភាគច្រើនជា ព័ត៌មានក្នុងស្រុក) បន្ទាប់មក យើងក៏មាន វេបសាយកម្សាន្ត <https://www.lookingtoday.com> និង ពាណិជ្ជកម្ម <http://www.dap-business.com>។ គេហទំព័រ Lookingtoday ចាប់ផ្តើមទទួលបានភាពជោគជ័យ ជា

គេហទំព័រកម្សាន្ត ដោយបាន ផលិតព័ត៌មាន ពី ៧០ ទៅ ១០០រៀង ក្នុងថ្ងៃ ខណៈ វេបសាយ Dap-business កំពុងតែ ចាប់ផ្តើម។ ទោះបីជា វាទើបតែចាប់ផ្តើម យ៉ាងណាក្តី ប៉ុន្តែ វាក៏ទទួលបាន ការចាប់អារម្មណ៍ ផងដែរ។

បណ្តាញសង្គម គឺជាផ្នែកមួយ ដ៏សំខាន់របស់ វេបសាយយើងដែរ។ យើងមានបុគ្គលិក មួយក្រុម ដើម្បីគ្រប់គ្រង ផេកហ្វេសប៊ុក, Line, Instagram, Twitter, LinkedIn, Flickr, and Tumblr. ទោះបីជាយើងមានទាន់រកចំណូល ពីបណ្តាញសង្គម ក៏ដោយ ប៉ុន្តែពួកគេ ចូលរួម វិភាគទាន ដ៏ធំសម្រាប់ការរីកចម្រើន នាំមកនូវ អ្នកចូលទស្សនា គេហទំព័ររបស់យើងទាំង បី។ បុគ្គលិកមួយក្រុមនេះ ថែមទាំងគ្រប់គ្រង កម្មវិធីព័ត៌មាន ក្នុងទូរស័ព្ទដៃ ដើមអម្ពិល ដែលមានអ្នកគាំទ្រ លើសពី ១សែននាក់, កម្មវិធីព័ត៌មាន ក្នុងទូរស័ព្ទដៃ Lookingtoday មាន អ្នកគាំទ្រ លើសពី ២ម៉ឺននាក់, និងទូរទស្សន៍ អនឡាញផងដែរ។ លើសពីនេះទៅទៀត, មជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មានរបស់យើង ក៏បានសហការ ជាមួយក្រុមហ៊ុន Cellcard ដែលជាក្រុម ហ៊ុនទូរស័ព្ទចល័តនាំមុខគេ ដោយមានព័ត៌មាន ជាសំឡេង ជាមួយនឹងអ្នក Subscriber ១ ម៉ឺន៥ពាន់នាក់។

កម្មវិធីវិទ្យុ ក៏ជាសកម្មភាពចម្បង របស់ មជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មានយើងផងដែរ។ យើងមាន អាជ្ញា ប័ណ្ណ 10KW សម្រាប់សក្តានុពលផ្សាយ។ យើងមានស្ថានីយមួយ នៅក្នុងរាជធានី ភ្នំពេញ និង អនុស្ថានីយមួយ ក្នុងខេត្តបាត់ដំបង ភាគពាយព្យនៃប្រទេស។ បច្ចុប្បន្ននេះ យើងបានចាក់ផ្សាយតែ 2 kw លើ 24 ម៉ោង ជាមួយកម្មវិធីផ្សេងៗ ដូចជា កំសាន្ត អប់រំ សិទ្ធិការងារ សហជីព យុវជន និងប្រវត្តិសាស្ត្រ ។

ចំពោះទស្សនវិស័យរបស់យើង, ដើមអម្ពិល កំពុងព្យាយាមផ្លាស់ប្តូរខ្លឹមសារ ទៅជាមជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មាន ក្នុងតំបន់ សម្រាប់រយៈពេល ៥ ឆ្នាំខាងមុខទៀត ក៏ដូចជា ធ្វើការផ្លាស់ប្តូរ ទស្សនៈ ប្រជាជនកម្ពុជា ដើម្បីយកចិត្តទុកដាក់បន្ថែមទៀត នៅក្នុងព័ត៌មាន ក្នុងតំបន់ ហើយចង់សហការជាមួយ ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មាន ផ្សេងៗទៀតនៅក្នុង MLC ។

ជាទីបញ្ចប់ យើងសង្ឃឹមថា People's Daily នឹងគាំទ្រយើងតាមគ្រប់រូបភាព និងលទ្ធភាព ដែលអាចធ្វើទៅបាន។

សូមអរគុណ សម្រាប់ការយកចិត្តទុកដាក់!